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 מצב קיים  -סיכום כנס שיתוף ציבור  - תכנית אב לתלפיות ארנונה

 בית בויאר – 2015באפריל  28

 

 באפריל.  28-כהשלמת שלב "סקר מצב קיים", נערך כנס תושבים שהתקיים בבית בויאר, ב

, נציגי המינהל הקהילתי, צוות התכנון ונציגים מאגף תכנון בעירית משתתפים 80 -בכנס נכחו כ

 ירושלים.

הסביר את , סגן מנהל אגף התכנון בעיריית ירושלים ,ארבלמר אמי  .המפגש נפתח במליאה

 המצופים. המטרותיה של תכנית אב ומהם תוצרי

 ציגו את סיכום ממצאיהם לגבי המצב הקיים בשכונה.ה היועציםאדריכלית נילי חר"ג וצוות 

 לדיון מורחב עם היועצים הרלוונטיים,קבוצות נושאיות,  5-לאחר מכן הנוכחים התחלקו ל

  בהתאם לנושא המועדף עליהם.

 הקבוצות הן: 5

 אדר' עדי לוי טראו –נוף וסביבה  -

 אדר' משה שפירא –שימור  -

 נובקאינ' רולי פלד ואינ' גד  –תנועה ודרכים  -

 אדר' נילי חר"ג ומר זאב ארד –אדריכלות והתחדשות עירונית  -

 דוד-ד"ר אורית ברור בן –אופי השכונה  -

 בקבוצות השונות להלן עיקרי הדברים שנאמרו בקבוצות השונות ע"י התושבים
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 טראו וערן דרומי עדי לוי  -נוף וסביבה 
 )משרד מוריה סקליי: אדריכלות נוף בע"מ(

 
 שימושיםואופי  –ניצול השטחים הפתוחים  .א

 רצוי לפתח מרחב פתוח לשימוש מגוון ולא לקהל ספציפי. .1

 עלה הרצון להוסיף מתקני כושר לטובת הציבור. .2

ים(. ישנו צורך במגרשי ספורט בשטח השכונה או סמוך אליה )לא על חשבון שטחים ירוק .3

כמו כן רצוי גם להכניס שולחנות פינג פונג איפה שניתן. הוצע לייעד את המגרשי החומים 

 בפינת הרחובות ים המלח ואליהו לנקין לטובת הראשונים.

 עלה הרעיון לנצל את חצרות מוסדות החינוך לטובת הציבור. .4

את תכנון עלה רעיון לפיתוח מחדש של גן החורשה ושדרות עין צורים, בו נדרש לייעל  .5

 המרחב והשימושים בו.

הזזת מתקנים מתחת לעצים בוגרים על מנת שיהיו בצל, או ניצול של שטחים  -דוגמא 

 שכיום מגוננים או נמצאים בטופוגרפיה תלולה.

מפריע שאנשים פרטיים משתלטים על מרחב ציבורי, כדוגמת בית הכנסת הספרדי תחם  .6

יקים המיועדים למבני ציבור שתושבים לעצמו רבע מהשטח בו הוא נמצא, או שטחים ר

 מנכסים לעצמם כחצרות פרטיות )למשל בקורא הדורות(.

 
 התייחסות לשטחי המגרשים הפרטיים .ב

ניצול של שטח פרטי העומד ריק לטובת גינון זמני )וחניה  –עלה נושא של "צו גינון זמני"  .1

 אולי( עד לפיתוח במגרש.

נוגד את התחושה הנעימה שקיימת בצפון הדבר  –עלתה ההסתייגות מבניה בקו אפס  .2

השכונה. רחובות אחדים מפותחים כיום בקו אפס והיחס במגרש בין בטון ואבן לעומת 

הירוק נפגעת. צריך להקפיד על נסיגת הבינוי מקו בניין אפס ועל ההפרדה בגדר/חומה 

די כך מנת שיהיו צמחיה ועצים במגרשים הפרטיים שיראו מהרחוב. על י-נמוכה בלבד, על

 ניתן לשמור על "אופי" השכונה הירוקה.

 
 המדרכות והמעברים הציבוריים -תנועת הולכי הרגל  .ג

 ישנה תחושה שאין מספיק ספסלים ברחוב ושהמדרכות צרות מאד. .1

 הגשר שמחבר את עין צורים מעל דרך חברון חיוני. .2

בה הרבה  עלה הצורך בחיזוק המשעולים / שבילים בשכונה כיוון שזוהי שכונה שהולכים .3

 ברגל.

 
 קיימות .ד

 ישנו רצון להתעסק בנושא המיחזור ובכלל יש להוסיף פחי מיחזור בשכונה. .1

 עלה נושא הגינות הקהילתיות, ושניתן לבצע אותו כבר היום מול העירייה. .2
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 צמתים ומדרכות .ה

מתוכננת כאילו אין הולכי רגל. אין מקום לעמוד  –צומת הבנקים מאד בעייתית  .1

 והמדרכות צרות.

ברחוב כפר עציון או באזור המרכולים על דרך  –בעית חניית רכבים על המדרכות. דוגמא  .2

 חברון.

מחסור במעברי חציה. הרחובות הארוכים ללא מעבר מקשים על חציה בביטחה, בעיקר  .3

 ברחובות העמוסים.

בצומת של רחוב בית"ר ואליהו לנקין לנהגים יש בעייה לראות הולכי רגל החוצים את  .4

 צייה בגלל החניה בצמוד לצומת.מעבר הח

 יכול לסייע באוריינטאציה והסדרי חניה. –עלה הרעיון לעשות יותר רחובות חד סיטריים  .5

 

 שונות .ו

 עלה הרעיון להנכיח את קו פרשת המים שעובר בשכונה )רחוב לייב יפה(. .1

באזור המרכולים  ברחוב עין גדי ישנה בעיה של ניקוז. המים מושפרצים מהשלוליות  .2

 צרות שחורף ע"י הרכבים העוברים.שנו

 עלתה המחשבה שארנונה החדשה היא למעשה ארנונה ויש לכלול אותה בקו הכחול. .3
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 משה שפירא –שימור 

 
לשכונה קיים תיק תיעוד, שנערך  .א

בהזמנת העירייה על ידי האדר' 

 סלמה ארד.

הוצגה התכנית ההיסטורית של  .ב

השכונה, שהוכנה ע"י האדריכל 

המפורסם קאופמן. הוצג המצב 

הקיים, מבחינת שלד השכונה, 

ושילוב של התכנית ההיסטורית 

עם זו העכשוית. כמו כן, הוצגו 

המבנים המיועדים לשימור 

 בכרטסת השימור של עיריית ירושלים ובסקר שערך משה שפירא.

נושא השימור בארץ בכלל, ובירושלים בפרט: מצד אחד הרצון לשמר הוצגה המורכבות של  .ג

, שמקשים 38את המבנים הקיימים בלי שינויים משמעותיים, ומנגד "זכות הקניין" ותמ"א 

 על צמצום זכויות בניה והגבלתן.

משה ציין שלחץ של  -מידת ההשפעה של התושבים על רשימת מבנים ומרקמים לשימור  .ד

 על החלטות הנוגעות לשימור. תושבים יכול להשפיע

במקור החלקות הגדולות אפשרו את ייעור  -רצון לשמר את הצביון הירוק של השכונה  .ה

השכונה. עם השנים היחס בין הבנוי לירוק הופר לרעה. )משה טען שבאופן כללי העצים די 

 מוגנים(.

 סוכם שמשה יעביר לתושבים את סקר השימור שערך. .ו

 התושבים במספר נושאים הנוגעים לתכנית האב:משה מבקש את עמדת  .ז

 מהו אידיאל השימור בשכונה? -

 תגובתם בנושא ההיררכיות של השימור בתכנית האב, שימור מחמיר יותר ופחות. -

 התייחסות למבנים עירוניים/ציבוריים, בהם יכולת ההשפעה רבה יותר. -

ת האב. לשם כך, הוכנה רשימה של יערכו ישיבות נוספות של צוות ליווי לנושא השימור בתכני .ח

 תושבים המעוניינים להיות חלק מצוות הליווי.

 100עלה רעיון לשחזר את נטיעת עצי האורנים )שאורך חייהם מוגבל( בגן החורשה במלאת   .ט

 .1921שנים לנטיעתם על ידי ילדי בי"ס תחכמוני, בשנת 

 לאורך עין צורים. הכנת מפות, תמונות ושילוט של ההיסטוריה של השכונה, בייחוד .י

 

 

  



5 
 

 רולי פלד וגד נובק –ותחבורה  דרכים

 
 

 צירי התנועה והסדרי תנועה .א

 בין ברחוב ליב יפה יצירת ציר המשכי -

מעגל תנועה.  והכנסתלרח' ביתר, 

באותה נשימה מבקשים גם שלא 

תהיה תנועה עוברת בשכונה, הוסברה 

 הסתירה בין הדברים.

לרח'  הפיכת הקטע שבין רח' קלאוזנר -

 לנקין לדו סטרי.

 

 עומסי תנועה וצמתים .ב

עומס בצמתים עין גדי, ינובסקי ואשר  -

)בנוסף על הימנית  שמאלה מרח' דוסטרובסקי . מבקשים לבדוק אפשרות יציאהוינר

 הקיימת(

יציאה בגלל שהפקק בדרך חברון לכיוון דרום  אין אפשרות –אשר וינר בבקרים  צומת -

  וחוסם אותו. באחריות המנהלת.גולש לצומת אשר וינר 

 צומת כפר עציון/מוזס מצריך הסדרה כמו גם צמתים אחרים נוספים בשכנה. -

)לעין גדי(, צריך לבדוק אפשרות לחד  יש בעיה לצאת שמאלה מרחוב שלום יהודה -

 סטריות בשלום יהודה. 

 

 חניות .ג

בשל המצאות בית ספר וגני ילדים. קיים בסמוך מגרש  בעיית חנייה ברח' בית הערבה -

 )לא ידוע הבעלים( האם אפשר לבדוק אפשרות לעשות בו שימוש זמני לחניה. 

 מדובר על מגרש פרטי, מקודמת בו תכנית מגורים(. –)לאחר בירור 

 .חנייה על המדרכה ברחוב עין גדי -

בחצרות, אנשים העדיפו לחנות ברח' רבנו פוליטי יש מצוקת חניה, למרות שהיו חניות  -

לפחות למנוע סימון  ברחוב ולהסב את החניה לגינה. )הוסבר כי יש לפנות לעיריה

 "מעטפה " מול כל כניסה לחניה לא פעילה במגרש(

 

 תחבורה ציבורית .ד

, מצב התחנות והעדר לוחות אלקטרוניים תדירות האוטובוסים -תחבורה ציבורית  -

 געת האוטובוס.המעדכנים את הנוסעים מתי ה

 

 והתקבל בברכה. נושא שהועלה ע"י רולי –שבילי האופניים  .ה

 

  



6 
 

 הולכי רגל .ו

תפקידו כציר להולכי רגל ולהתאים את חציות  בציר שד' עין צורים, צריך לחזק את -

 הולכי הרגל.כך שיהיו בטוחים ל הכבישים הקיימים

בצומת הבנקים "יש הרבה נפגעים הולכי רגל" האם ניתן להסדיר גשר או מעבר תת  -

בצומת, ולכן חוסר יעילות למעבר לסגור מעברים  שרותקרקעי. )הוסבר חוסר האפ

 מפלסי בצומת(.

 אין מדרכות. בכניסה למרכז המסחרי -

 

 שונות .ז

בצומת קלאוזנר ביתר עומדות מוניות באופן קבוע ללא תחנה מוסדרת. אולי אפשר  -

 למצוא להם מיקום מוסדר?

)הדבר נמצא  בשכונה, בכל השעות, כולל שעות העומס. ללימוד נהיגהריבוי מכוניות  -

 (.תעשה פניה נוספתבטיפול ע"י המינהל הקהילתי, 

 נהלייך להיות מטופל ע"י המתאורת הרחובות לא מספקת )הוסבר שזה נושא שצר -

 .אב(התכנית מסגרת ולא ב מול העיריה, הקהילתי

 

 

נוספים הקשורים למדרכות, צמתים והולכי רגל עלו גם למסגרת קבוצת הדיון על נוף וסביבה. נושאים   *
 .לעילראו 
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 ואמי ארבל זאב ברקאינילי חר"ג,  - התחדשות עירונית 

 
 פתיחה והצגה של הצוות:

זאב ברקאי פתח את הדיון  .א

ואמר שאם רוצים לשמור על 

שטחים ירוקים צריך לצופף 

 את השטח הבנוי.

נסקרו אפשרויות שונות של  .ב

 38התחדשות עירונית )תמ"א 

דירות לבניין  תוספת של

של הריסה  38הקיים; תמ"א 

 :מחדש; פינוי בינוי( ובניה

תכנית  –תוספות  38תמ"א 

שמטרתה עידוד בעלי דירות 

לחיזוק הבניין מפני רעידת אדמה, ע"י מתן תמריץ כלכלי, לאחר שהתחזקה התובנה 

 2ובעלי  1980רלוונטית למבנים שנבנו לפני התכנית  שבישראל צפויה רעידת אדמה.

 רעידת אדמה ומוסיפים דירות לבניין במסגרתה מחוזק הבניין מפני קומות ומעלה.

 , שאמורות לכסות את עלות הבניה והרווח ליזם.הקיים

במטרה להגדיל את התמריץ הכלכלי, עודכן החוק, וכיום  -הריסה ובניה מחדש  38תמ"א 

עם זכויות בניה גדולות של הבניין,  הריסה ובניה מחדש 38ניתן לבצע במסגרת תמ"א 

 יותר.

רת תכנונית זו לרוב מביאה לבינוי בהיקפים גדולים הרבה יותר, אבל גם מסג –פינוי בינוי 

נותנת מענה מעמיק יותר בנוגע לסביבה בנושאי תנועה, חניה, שטחים פתוחים, מבני 

 ציבור, תשתיות ועוד.

כל התחדשות עירונית מצריכה את הסכמת הדיירים. כדאיות כלכלית היא תנאי הכרחי, 

 התכנון לאזור.וכך גם עמידה במדיניות 

תשתיות, חנייה, דרכי  יש גם הסתכלות שכונתית, בה נלקחים בחשבון נושאיבנוסף 

האופי השכונתי לחשוב על האיזון בין שימור יש תחבורה, מוסדות ציבור, גני ילדים. 

 ותהליכי ההתחדשות.

אמור להמליץ על אזורים מתאימים להתחדשות צוות התכנון במסגרת תכנית האב  .ג

 , מסוגים שונים.עירונית

הסעת המונים ע"י . עיבוי וציפוף בנייה לאורך דרך חברוןהמדיניות העירונית היא של  .ד

 מאפשר זאת. ,תוכנן על דרך חברוןמ ההעתידי שלתוואי ההרכבת הקלה, ש

  דונם. 2.5 -כמגרש של  שורד בינוי קומות בפינוי 18עבור הקמת  -וגודל מגרשים בניה גובה .ה

לכלול גם שטחים ירוקים, מבני ציבור חדשים, ושיפור דרכי  ותיכולפינוי בינוי תכניות  .ו

 הגישה.

פיתוח ציפוף, שימור, חושבים על השכונה שלהם מבחינת  התושביםנילי רוצה לשמוע מה  .ז

 היו רוצים לראות כתושבים. זו המטרה של המפגש עם התושבים.וכו', מה 
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 :משתתפיםהתייחסות ה

 התחדשות עירונית – רחוב שלום יהודה .א

ברור לתושבים שצריך לערוך במקום שינוי  רעוע, היסודות חלשים. מצב הבתים

)כפי שלכאורה נדרש עבור מימוש  3פי צפיפות הגדלת המשמעותי. מאידך, לא מעוניינים ב

 פינוי בינוי(.

 הועלו בדיון מספר נקודות בנושא:

  :)הזכויות מוגבלות, וכנראה שלא יספיקו מבחינה  38בתמ"א )זאב ברקאי

להוציא לפועל שינוי משמעותי באזור שלום יהודה. כנראה  כלכלית כדי

 וייקטים מסוג זה.שהאזור לא מתאים לפר

  :)אמנם דרך חברון זוהה כציר רלוונטי לפינוי בינוי ולציפוף, )זאב ברקאי

 אבל הדבר מצריך מגרשים בגודל מסויים, דבר שעלול להיות בעייתי.

  :)פינוי בינוי מחליפים בניינים  הרבה פעמים בפרוייקטים של)יהונתן אלעזר

פשוטים בבנייני יוקרה, שהתושבים הותיקים לא יכולים לשאת בעלויות 

 התחזוקה שלהם. החשש קיים לגבי שלום יהודה.

 
 המשעולים והמעברים לדרך חברון -רחוב שלום יהודה  .ב

מעברים בעייתיים שכן הם משמשים את הציבור הרחב, אך מוגדרים כשטחים פרטיים ה

)שפ"פים( שתחזוקתם מוטלת על התושבים. הבעיה עלולה להתגבר עם הקמת הרכבת 

 הקלה.

 
מוזנחים ויש מחסור במבני השטחים הפתוחים הקיימים  –שטחים פתוחים ומבני ציבור  .ג

 ציבור, אין מתנ"ס המשמש את תושבי השכונה.

 
 דרך חברון זו תהיה טרגדיה. ים עלקיר של בניינים גבוה -בניה לגובה .ד

 

 עליה ניכרת בערך הדירות.ביא לפינוי בינוי י .ה

 

לסיכום : אדר' נילי חר"ג מציינת שהיה מאוד מסייע לצוות לקבל מצד התושבים מקומות נוספים 

הקשר בין התושבים לצוות  משךקיימת חשיבות רבה בה שמעניינים אותם, מוקדים לשימור.

 התכנון.

 

  



9 
 

 דוד-אורית ברור בן –אופי השכונה 

 
חשוב לשמר את השקט  .א

שכונה  והרוגע של השכונה.

 בעלת צביון כפרי.

איכות החיים בשכונה  .ב

של  יחודהיחשובה יותר מ

 השכונה.

שימור האופי ההטרוגני  .ג

 – מבחינת הרכב האוכלוסייה

מבחינת גילאים, מגזרים 

 .ומעמד סוציואקונומי

מקומות ציבוריים חסרים  .ד

יו יכולים המהווים מקומות מפגש לקהילה וש (כגון מגרשי ספורט וגני ילדים)ומבני ציבור 

 .יגיבוש קהילת לאפשר

 


